
 

 
HUJO 13.9.202, teams klo 10 - 12 
Muistio 
 
Osallistujat 
Satu Väihkönen (pj ja sihteeri), Jutta Koivula (urheilujohtaja), Tanja Takkula (KO ja Para), Mikko 
Mäentausta (RE), Seppo Laine (KE) klo 10-11, Mici van Assendelft (Valjakko), Oona Pekkala 
(Vikellys), Pia Ralli (Askel), Nina Michelsson (Matka) 
Jukka Koivisto (SRL), talousasiat 11.35-12. 
 
Poissa: Pirkko Herd (HO), Marjukka Manninen (SRL pj) 
 

 
1. Edellisestä kokouksesta 

 
Mj-ratsastajien sitoutumislomakkeet, keskustelua: 
Satu ja Jutta selvittävät sopimusten juridisen taustan, jonka jälkeen päätetään 
nykyisen urheilijasopimuksen täydentämisestä ja täsmentämisestä sekä 
sopimuksen allekirjoittamisen käytännöistä ja mahdollisista sanktioista ja niiden 
ohjeistamisesta sopimusten rikkomisessa. 
Tavoitteena on lisätä katselmuksiin osallistumisen velvoitteeseen varsinaiset 
joukkuekisat esim PM, NC. 
Jutta on aloittanut selvittelyt Olympiakomitealta. 
Kokouksen jälkeen saatiin tähän neuvoja Olympiakomitealta, jatketaan 
seuraavassa Hujossa. 
 

2. Taloustilanne 
a. Hallituksen suunnittelupäivässä 5.9. todettiin 10-15% leikkaustarve kilpailu- 

ja valmennustoimintaan. 
Jukan alustamana käytiin yleiskeskustelu kulujen karsimisen tarpeesta. 
 
Talouden hallintaan liittyen käsiteltiin Jutan laatima pohjaesitys ratsastajille 
maksettavista kulukorvauksista arvokilpailuissa 2025. 
Keskustelun jälkeen esitys hyväksyttiin päälinjoiltaan hallitukselle toimitettavaksi. 
Punaisena lankana erityisesti olympialajien keskinäinen yhdenvertaisuus ja ensi 
vuotta koskien PM-kisojen poikkeava tukikäytäntö, kun kilpailut pidetään 
Suomessa. 
Lisäksi päätettiin, että kukin lajiedustaja perehtyy saamaansa kuluraporttiin, pohtii 
säästöjä ensi vuodelle ja esittää ne pääpiirteissään seuraavassa Hujossa 
lokakuussa.  
 
 

3. Lajikohtaiset kuulumiset kilpailu- ja valmennustoiminnasta edellisen kokouksen 
jälkeen. 
Sovittiin, että tästä lähtien kirjataan muistioihin ratsukoiden nimet vain kv 
mestaruus- ja arvokilpailuista.  
 

a. KO/Tanja:  
i. Nuorten hevosten MM/KO, osallistujina 7v/ Mikaela Soratie Legend 

Dynamite ja 6v/Victoria Aro Hagels Rosophia, molemmat saivat hyväksytyt 
suoritukset. Suomalainen Merita Hagren sijoittui 2. sijalle Tanskan 
edustajana. 

ii. HIHS: kilpailijatilanne epäselvä, mutta muutamia tulossa, tänä vuonna ei 
päällekkäisyyttä WC-kisan kanssa 

iii. 12.-13.10. ikäluokkien mj-valmennettavien valintakatsastukset. 
. 

b. Para/Tanja:  



 

i. Pariisi, kolmen ratsukon joukkue: Katja Karjalainen/hevonen jännittyi eikä 
suoriutunut omalla tasollaan, Laura Kangasniemi/hyvää kokemusta, mutta 
ei suorittanut omalla tasollaan ja Jonna Aaltonen/onnistui hyvin ja sai 
parhaat tulokset.  Joukkueena kilpailtiin ensimmäistä kertaa 
paralympiatasolla.  

 
c. KE/ Seppo: 

i. PM-kisat Tanskassa. Joukkuekultaa jun + nuoret, joukkuehopeaa 
senioreille, Aki Karhapää henk.koht. 6.  Mikko Moisala henk koht 
hopea/jun. EM/jun: joukkueelta hyvä yhteistulos 10. ja pari hyvää 
yksilösuoritusta. 
Nuorten hevosten KE MM lokakuussa Ranskassa, Aki Karhapää 
mahdollinen osallistuja. 
Syyskuussa tulossa 4 tähden kisa Puolassa, todnäk 2 osallistujaa.  
Mj-valmennettavien katsastus lokakuun lopulla. 
 

d. Este/ Mikko:  
i. valmistautuminen HIHS-kisaan: kv luokkien kiintiö tällä hetkellä 5. 

Kansallinen hallikausi alkanut tänään Ypäjällä. Tallinnaan lähdössä laajasti 
Suomessa menestyneet kärkiratsastajat. WC-luokkien Suomen edustaja 
syyskaudella on Aura Vasama. 

ii.  Paljon ratsukoita on ollut mukana eri tasoisissa kv kisoissa. Entisiä 
huippuratsastajia tulossa takaisin. 

iii. mj-valmennettavien (ikäluokat) katsastus marraskuussa (23.11.) 
 

e. Vikellys/ Oona:  
i. Mj-toimintaan koordinoivaksi henkilöksi ei saatu hakijoita. Valmennuksen 

osalta tulevaisuus näyttää hyvältä, seuraava leiri syyskuussa. 
ii. mj-valmennettavien valinnat on tehty ja hyväksytty Hujossa (lajiedustaja, 

urheilujohtaja, Hujon pj) 
 

f. Valjakkoajo/ Mici:  
i. MM-kisat syyskuun lopulla Ranskassa, Talvikki Järvinen on kuntoutunut ja 

lähtenyt jo kisamatkalle. 
ii. Tällä hetkellä useampi valjakko kilpailemassa Virossa. 
iii. mj-valmennukseen haku auki 18.9. saakka 
iv. seminaari suunniteltu 2.-3.11., samalla mj-katsastukset ja klinikka. 

  
 

g. Askel/ Pia:  
i. Hiljainen vaihe menossa 
ii. Tällä kaudella vielä mahdollisesti kisoja Ruotsissa.  
iii. kv järjestö huomioi ”harmony” ratsastajia, Suomesta listalla hienosti 5 

ratsastajaa. FEIF pitää listaa vuosittain kansainvälisten tuomareiden 
antamista Good and Harmonious riding tunnustuksista. Hyvä idea ja malli 
myös muille lajeille. 

iv. mj-jojo-haku auki vielä tämän päivän 
v. mj-rinkiin haku myöhemmin syksyllä. 

 
h. Matka/ Nina: 

i. Kulunut vuosi ollut hiljainen 
ii. Kv kisa 3 tähteä 4.-6.10. Suomessa Marttilassa. Mukana 

yhteistyökumppanina Medi Derma. 
iii. mj-valmennuksiin haku kesken 

 
 



 

4. Olympia- ja paralympialajien palautepalaverit pidetään lajeittain, ensimmäisenä KE 
23.9. KO ja paraKO pidetään ilta-teamseina hiukan myöhemmin. 
 
 

5. HUJO-toiminnan suunnittelua seuraavalle olympiadille. 
Hallitus on käsitellyt huippu-urheilun johtamisjärjestelmää viime kokouksessaan. Taustalla 
on mm. viesti olympiakomitealta: Olympialajien toimintaa tulee tiivistää.  
Suunnitelma: olympialajit kokontuvat edelleen Hujon puitteissa noin 7-9 kertaa/v ja ei-
olympialajit osallistuvat kokouksiin noin 2 kertaa/v, alustavasti suunnitellen maalis-
huhtikuussa ja syys-lokakuussa.  
Hyväksyttiin edellä kuvattu uusi toimintamalli 2025 alkaen. Todettiin, että 
jatkossakin on tärkeää huomioida kaikki SRL:n alaiset lajit myös huippu-urheilun 
osalta.  
 

6. Muita asioita 
a. Tapahtumat HIHS:n yhteydessä: 

i.  Perjantai/ Aitio B2: Hujo-kokous klo 12-14 välillä ja 18.30 alkaen jojo-
tapaaminen/mj-kapteenit ja tänä vuonna jojoina toimineet eri lajeissa. 
 Ratsastajatapaamiset/RE, aikataulu auki, Ex Tempore-suunnitelma 
viikonlopun aikana tilanteen ja ratsastajien aikataulun mukaan. Mj-kapteeni 
Mikko toimii kokoon kutsujana. 
 Koulu- ja KE olympiaratsastajien sekä paralympiaratsastajien 
huomioimiset kisa-areenalla lauantaina/SRL 
 

b. RE-, KO- ja KE mj-kapteenien haut seuraavalle olympiadille (2v + 2v) 
on hyväksytty ed. liiton hallituksen kokouksessa. Jutta tarkistaa, että KO-
haku laitetaan auki asap, Satu ja Jutta ovat toimittaneet 
hakuehdotuspohjan eteenpäin, hakuaika 30.9. mennessä. 
 RE ja KE haut laitetaan auki noin 1 kk kuluttua. 

  
 

7. Loppuvuoden 2024 kokoukset:  
Syyskauden HIHS:n yhteydessä pe klo 12-14, siellä jatketaan talousasioiden käsittelyä. 
lajiedustajat valmistautuvat tutustumalla omaan kuluseurantaansa jne., kts edellä. 
To 5.12. klo 10-12. 
 
 
 


